
Zápis ze 7. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Velichovky konaného dne 16.9.2019 

od 19:00 v Hasičárně ve Velichovkách 

 

Přítomni: Jiří Filip, Josef Karel, Milan Kukal, Jiří Lebedinský, Václav Moník, Monika Novotná, Ing. Dalibor 
Sova, Zdeněk Šedivec, Jana Tulaková, Jana Kubešová, Luděk Kunc, Petra Jelínková, Vladimír Jaroš 
Omluveni: 
Hosté: 38 – dle prezenční listiny 
 

1. Zahájení, prezence, určení zapisovatele, schválení ověřovatelů zápisu, návrhové komise a 

programu jednání. 

Starosta (dále jen „předsedající“) oznámil, že veřejné zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 92, odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb. O obcích sešlo minimálně jednou za tři měsíce. 

Z celkového počtu 13 členů zastupitelstva bylo přítomno všech 13 zastupitelů, takže zastupitelstvo 

bylo podle § 92, odst. 3 zákona o obcích schopno usnášet. 

Zapisovatelkou byla určena paní Monika Novotná, jako ověřovatelé zápisu navrženi pp. Milan Kukal 

a Ing. Dalibor Sova. Za předsedu návrhové komise pak p. Vladimír Jaroš a členové paní Jana 

Kubešová a pan Luděk Kunc. Ověřovatelé zápisu i členové návrhové komis byli hlasováním schváleni 

všemi hlasy, stejně jako následující program. Program jednání zastupitelstva byl ještě před začátkem 

schůze rozšířeno bod č. 3 – Rozpočtové opatření č.: 06/2019. Rovněž pak byl originální program 

z pozvánky upraven ještě prohozením bodu č. 8 (projednání petice za odvolání ředitelky MŠ 

Velichovky) za bod č. 9. (Různé informace). Nově schválený program 7. VZZO vypadal tedy takto: 

1) Zahájení, prezence, určení zapisovatele, ověřovatel zápisu, návrhové komise a programu 

2) Kontrola plnění usnesení z 6. veřejného zasedání obce  

3) Rozpočtové opatření č. 06-2019 

4) Projednání prodeje pozemku, ppč. 2023 v k.ú. Hustířany 

5) Projednání záměru směny pozemků, ppč. 2056 a 2005 v k.ú. Hustířany 

6) Informace o výsledcích VŘ – „Vstupní chodník – Lázně Velichovky“ –  

7) Informace o výsledcích VŘ – „Parkoviště u bytovky - č.p. 179 Velichovky.“  

8) Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene - ČEZ Distribuce, a.s. 

9) Různé informace 

a) Soutěž „Rozkvetlé Velichovky“ 

b) Zastávka Hustířany 

c) Dětské hřiště u OÚ Velichovky 

d) Opravy místních komunikací 

e) Příčný práh na Třešňovce 

f) Lesy – aktuální stav 

g) Rozpočet obce Velichovky pro rok 2020 

h) Ostatní  

10) Projednání petice za odvolání ředitelky MŠ Velichovky 

11) Diskuze 

12) Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

13) Závěr 

Takto nově upravený program byl schválen počtem 13ti hlasů                                      

PRO: 13    PROTI: 0     ZDRŽEL SE: 0 



2. Kontrola plnění usnesení z 6. veřejného zasedání zastupitelstva obce 

a) Informovat příspěvkové organizace a krajský úřad o schválení závěrek PO za rok 2018– splněno 
b) Uzavřít smlouvu s GGP, s.r.o. – smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti), potažmo ČEZ 

Distribuce, a.s. IČ: 24729035, DIČ: CZ24729035– splněno 
c) Uzavřít smlouvu s Královéhradeckým Krajským úřadem na dotaci z program Obnovy venkova 

(Parkoviště u bytovky – č.p. 170 Velichovky) – splněno 

d) Zveřejnit rozpočtová opatření č.: 02/2019, 03/2019, 04/2019, 05/2019–splněno 

e) Uzavřít smlouvu o realizaci převzetí infrastruktury s manžely Matajovými –splněno 

f) Prověřit možnosti řešení podnětů občanů vzešlých z diskuze:  

- Zamyslet se nad tím, jak zamezit ukládání suti a ostatních materiálů, které na tuto skládku 

nepatří– odloženo, prozatím bez řešení. 

- Úklid cesty v parku k čističce odpadních vod – splněno. 

 

3. Rozpočtové opatření č. 06/2019 

Starosta obce (předsedající) přítomné podrobně seznámil s návrhem rozpočtového opatření 

č.06/2019. Příjmy celkem: 1.070.440Kč, výdaje celkem: 1.070.440Kč. Podrobný rozpis a členění 

rozpočtového opatření je uvedeno v příloze. Zastupitelé toto rozpočtové opatření schválili. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

  

4. Projednání prodeje pozemku, ppč. 2023 v k.ú. Hustířany 

Starosta obce (předsedající) přítomné seznámil se záměrem odkoupit část cesty ppč. 2023 (díl 

,,A“ zakreslený v příslušném geometrickém plánu č. 227-307/2019) v k.ú. Hustířany vedoucí 

k ppč. 35 ve výměře 83m2. Jedná se o fyzické narovnání skutečného stavu, který nebyl zachycen 

při pozemkových úpravách. Stávající cesta skutečně vede na pozemku p. J.Z. Proto je nutné dát 

tyto skutečnosti do pořádku a z tohoto důvodu bylo s p. J.Z. zahájeno jednání. Po oboustranné 

dohodě a jednání byla nakonec dohodnuta nejnižší p. J.Z. akceptovatelná kupní cena 200Kč/m2, 

za kterou Obec Velichovky od p. J.Z. odkoupí 83m2 ppč. 2023 v k.ú. Hustířany. 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

5. Projednání záměru směny pozemku, ppč. 2056 a 2005 v k.ú. Hustířany 

Starosta obce seznámil přítomné se záměrem směny pozemku ppč. 2056, majitel: P.M. (díl ,,B“ 

zakreslený v příslušném geometrickém plánu č. 227-307/2019) v k.ú. Hustířany vedoucí k ppč. 35 

ve výměře 10m2 za pozemek ppč. 2005 majitel: Obec Velichovky (díl ,,E“ zakreslený v 

příslušném geometrickém plánu č. 227-307/2019) v k.ú. Hustířany vedoucí k ppč. 35 ve výměře 

10m2. Starosta uvedl, že se jedná se o fyzické narovnání skutečného stavu, který nebyl zachycen 

při pozemkových úpravách, oba díly leží několik desítek metrů od sebe na stejném poli, a tudíž 

bude i jejich hodnota obdobná. Se záměrem směny pozemku oba majitelé dotčených pozemků 

souhlasí a tento úmysl směny těchto pozemků byl následně zastupiteli Obce schválen. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

 



6. Informace o výsledcích výběrového řízení „Vstupní chodník – Lázně Velichovky“ 

Předsedající seznámil zastupitele s výsledkem výběrového řízení na akci ,,Vstupní chodník – 

Lázně Velichovky“, na kterou obdržela Obec dotaci z Krajského úřadu Královéhradeckého kraje 

ve výši 500.000Kč z dotačního fondu Královéhradeckého kraje č.: 19RGI02-0262. Zároveň 

představil zastupitelům smlouvu o poskytnutí této dotace, kterou zastupitele následně schválili. 

Do výběrového řízení se přihlásilo 5. firem. Vítězem tohoto výběrového řízení se stala firma 

BORTA s.r.o., jejíž výše nabídky činila 537.882,72Kč bez DPH. (Další hodnocené firmy ve VŘ: Petr 

Šeba – REKOM – 589.761,23Kč / INGPLAN, s.r.o. – 593.998,08Kč / IZOTRADE, s.r.o. – 

596.541,78Kč / SMI GROUP, s.r.o. – 607.710,98Kč), kdy všechny ceny jsou uvedeny bez DPH. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

7. Informace o výsledcích výběrového řízení „Parkoviště u bytovky – č.p. 179 Velichovky“ 

Předsedající seznámil zastupitele s výsledkem výběrového řízení na akci ,,Parkoviště u bytovky – 

č.p. 179 Velichovky“, na kterou obdržela Obec dotaci z Krajského úřadu Královéhradeckého kraje 

ve výši 286.000Kč z dotačního fondu Královéhradeckého kraje č.: 19POVU1.Do výběrového řízení 

se přihlásilo 8. firem.Vítězem tohoto výběrového řízení se stala firma Petr Šeba – REKOM, jejíž 

výše nabídky činila 610.512Kč bez DPH. (Další hodnocené firmy ve VŘ: JV Dlažby s.r.o. – 

630.959Kč / INGPLAN s.r.o. – 646.655Kč / IZOTRADE s.r.o. – 649.699Kč / STAVIBET s.r.o. – 

650.132Kč / BORTA, s.r.o. – 651.265Kč / M-Silnice a.s. – 678.949,15Kč / DMO SERVIS, s.r.o. – 

688.984Kč), kdy všechny ceny jsou uvedeny bez DPH. 

 

8. Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s. 

Návrh této smlouvy řeší realizaci výstavby součásti distribuční soustavy. Rozsah dotčení pozemku 

stavbou součásti distribuční soustavy je konkrétně vyznačen v situačním snímku v příloze č.1 této 

smlouvy, se kterým měli všichni zastupitele možnost se seznámit. Budoucí povinná strana (ČEZ 

Distribuce, a.s.) se zavazuje uvést po skončení prací dotčenou část pozemku do původního stavu. 

ČEZ Distribuce, a.s. zaplatí jednorázově poplatek 500Kč (pětset-korun-českých). 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

9. Různé informace 

a) Soutěž rozkvetlé Velichovky: p. Starosta informoval přítomné občany a zastupitele o průběhu 

probíhající soutěže ,,Rozkvetlé Velichovky“. Do této soutěže se přihlásilo 13 soutěžících a 

v současné době probíhá její vyhodnocení. Výsledky soutěže pak budou vyhlášeny na dni 

seniorů dne 6.10.2019, který se uskuteční v Hostinci u Potůčku v Hustířanech. 

b) Zastávka Hustířany: p. Starosta informoval o instalaci nové autobusové zastávky 

v Hustířanech na ,,návsi“. Rovněž i protější zastávka ve druhém směru bude řešena 

v budoucnu podobnou rekonstrukcí. 

c) Dětské hřiště Velichovky: p. Starosta informoval občany o instalaci 3 nových herních prvků na 

dětském hřišti ve Velichovkách. Na Jaře pak bude provedena instalace dalších nových herních 

prvků namísto stávajících, které jsou již doslova v havarijním stavu. 

d) Opravy místních komunikací: Občané byli informováni o tom, že v průběhu října budou 

prováděny drobné místní opravy vytipovaných komunikací a chodníků v obou Obcích. 



e) Rozpočet Obce Velichovky: p. Starosta informoval občany o tom, že schvalování rozpočtu na 

rok 2020 proběhne ještě do konce roku 2019. Občany dále vyzval, aby již teď zasílali své 

případné nápady a tipy, které akce do rozpočtu na rok 2020 zařadit.  

f) Lesy – aktuální stav: p. Moník krátce informoval občany o stavu lesů v naší obci a o průběhu 

prací a samotěžby v nich. Dále je vybídl, aby se přihlásili v případě zájmu o samotěžbu. 

g) Příčný práh na Třešňovce: p. Šedivec informoval občany o průběhu realizace příčného prahu 

na Třešňovce. Jsou poptány 2 firmy na realizaci dopravního značení v této lokalitě. Schválení 

zóny z MěÚ Jaroměř již máme a nyní čekáme na vyjádření umístění samotného příčného 

prahu z dopravního odboru v Jaroměři. Jakmile bude toto povolení vystaveno, započne se 

s realizací tohoto prahu. 

 

10. Projednání petice za odvolání ředitelky MŠ Velichovky 

Pan Starosta informoval občany o tom, že na základě § 16 odst. 2 písm. f) zák. č. 128/2000 Sb., 

o obcích je nutné projednat petici, kterou podepsalo více než 0,5% obyvatel Obce na veřejném 

zasedání zastupitelstva Obce. Tato petice byla na Obecní úřad předána dne 16.7.2019 a byla 

adresována starostovi a zastupitelstvu Obce. Starosta obce dále řekl, že na tuto petici jejím 

autorkám řádně a v termínu již dne14.8.2019 odpověděl. Poté na toto téma otevřel diskuzi 

(rozpravu). 

J.K. Přečetl všem přítomným dopis od paní J.Š.   

M.Č. Vysvětlil v reakci na příspěvek J.K., jakým způsobem bude po procesní stránce postupováno, 

uvedl, že se bude postupovat v režimu zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, neboť se obsah petice týká 

problematiky směřující do samostatné působnosti obce. Uvedl, že petice je adresována jak 

starostovi, tak zastupitelstvu obce, což si ověřil rovněž osobně u spoluautorky petice. Starosta již 

petici v zákonem stanovené lhůtě projednal. V takovém případě je dle M. Č. povinno 

předmětnou záležitost projednat rovněž zastupitelstvo obce. Při počítání podpisů v podání 

nebyly brány v potaz podpisy občanů, kteří nejsou obyvateli Obce Velichovky, i tak bylo 

podepsaných s velmi významnou rezervou více než zákonem o obcích předpokládaného 0,5 % 

občanů obce. Je tedy nutné, aby zastupitelstvo obce toto podání projednalo a pro posílení právní 

jistoty podavatelů, že se zastupitelstvo obce s věcí řádně seznámilo, bylo M. Č. zastupitelům 

doporučeno hlasovat o vzetí věci na vědomí. Závěrem M. Č. reagoval na náznaky v příspěvku J.K., 

že by zastupitelé mohli jednat v rozporu s právním řádem tak, že zastupitelstvo je nejvyšším 

orgánem obce a jako takovému mu náleží rozhodovat, o čem je v obci a podle zákona potřeba. 

M. Č. uvedl, že v zásadě není problém, pokud zastupitelstvo vede rozpravu o něčem navíc, 

naopak by bylo problematické, pokud by se zastupitelstvo nezaobíralo něčím, co do jeho 

pravomocí spadá. 

S.H. Vyjádřila se k pomluvám a dezinformacím o jejím údajném důvodu odchodu z místní MŠ. 

K.J. Vyjasnila důvody, proč vystavila jako autorka petici. Poslední kapkou k vystavení petice byl 

odchod učitelky paní S.H. 

T.M. Informovala zastupitele o dlouhodobé špatné komunikaci a spolupráci s paní ředitelkou MŠ 

Z.Š.: Uvedl na pravou míru to, proč vlastně k tomuto všemu došlo a jaký byl počátek tohoto 

problému. 

J.K.: Vysvětlil to, že měl na prodloužení jmenování paní ředitelky nárok. Že vše v MŠ fungovalo, 

měnily se okna, dělala se fasáda a že nebyly známy žádné problémy v MŠ. 

L.N. Poprosil přítomného právníka p. Milana Ćermáka o vysvětlení proč a z jakého důvodu není 

možné ředitelku MŠ jednoduše odvolat z funkce 



M.Č. Vysvětlil důvody toho, proč není možné bez vážného důvodu ředitelku MŠ odvolat. 

E.R. Sdělila přítomným, že s paní ředitelkou MŠ neměla žádný osobní problém. Pozitivně a kladně 

hodnotila to, že paní ředitelka MŠ sehnala různé dotace, ale že lidská stránka a jednání nebyly 

v pořádku. 

Z.P. Vyjádřila názor, že papírově a administrativně je v MŠ vše v pořádku, ale jsou i jiné hodnoty 

na které se musí brát ohled. Veškeré problémy začaly odchodem učitelky paní M.N. 

S.H. Vysvětlila přítomným důvody, proč se nechtěla stát ředitelkou MŠ. Baví ji hlavně práce 

s dětmi a ne papírování. 

L.S. Zmínil a zveřejnil své problémy s přijetím svého druhého dítěte do místní MŠ. 

R.B. Přítomným vysvětlil to, že MŠ nemůže být pouze o papírové části, ale především o lidskosti, 

vztazích a pohodě v celé MŠ. 

P.V. Vysvětlila všem přítomným své důvody neprodloužení pracovní smlouvy v místní MŠ.  

E.R. Sdělila přítomným, že současná situace a fluktuace učitelek v MŠ dětem rozhodně 

neprospívá a že to děti špatně nesou. Zároveň vyjádřila názor, že je to pro zřizovatele důvod 

obrátit se případně na českou školní inspekci. 

 

Po diskuzi pak vyhlásil předsedající krátkou 5ti minutou pauzu. Po této krátké pauze vzalo 

zastupitelstvo tuto petici na vědomí. 

 

PRO: 13 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

11. Diskuze 

Z.P.– informovala zastupitelstvo obce a starostu o špatné kvalitě vody v Obci, a to již 

dlouhodobě. Je objednán servis od firmy VODA.CZ, který provede prošetření kvality vody na 

úpravně vody. 

E.R.– informovala o tom, že si myslím, že je ve vodě veliké množství chlóru. Starosta Obce ji 

odpověděl, že dávkování chlóru probíhá automaticky a kontrolní odběry vody probíhají průběžně 

a nenarazily na žádný zvýšený výskyt chlóru. 

J.P.– Poděkoval a pochválil opravu okapů na hotelu u Kopeckých, nové prvky na dětském hřišti ve 

Velichovkách a novou zastávku v Hustířanech. Zároveň vznesl požadavek na vytyčení všech 

obecních cest v katastru Velichovek a Hustířan a osazení těchto cest ovocnými stromy. 

Zastupitelstvo Obce se bude vytyčením obecních cest a případným osazením ovocných stromů 

zabývat na dalších pracovních zasedáních a nejdéle do konce roku vytipuje cesty, u kterých 

zažádá státní pozemkový úřad o jejich vytyčení. 

K.H.– poděkoval za novou pokladnu na fotbalovém hřišti ve Velichovkách namísto původní staré 

pokladny, která byla již ve značně havarijním stavu. 

R.B.–poděkoval všem přítomným občanům za to, že jim není lhostejno dění v obci a že dorazili na 

dnešní VZZO v takovémto počtu. 

 

12. Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

Viz. příloha 

 

13. Závěr 

Předsedající poděkoval všem přítomným zastupitelům i hostům za hojnou účast na dnešním 

VZZO a ve 20:40toto veřejné zasedání Obce Velichovky ukončil. 

 



Ve Velichovkách dne 23.9.2019 

 

Zapsala:  Monika Novotná ……………………………………………………… 

 

Ověřovatelé zápisu: Milan Kukal  ……………………………………………………… 

 

   Ing. Dalibor Sova ……………………………………………………… 

 

Starosta obce:  Jiří Lebedinský  ……………………………………………………… 

 


